
Protokół Nr LVIII/2023
obrad sesji Rady Miejskiej w Wołczynie 

z dnia 22 listopada 2023 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 11.00, a zakończono o godzinie 12.40.

W sesji uczestniczyło 11 radnych zgodnie z listą obecności (załącznik do protokołu). 

lp nazwisko imie status

1 Antkowiak Waldemar obecny

2 Bar Kazimierz obecny

3 Bartosiński Jan obecny

4 Krzemiński Paweł nieobecny

5 Łuczek Waldemar obecny

6 Mały Szczepan nieobecny

7 Mazurczak Krystyna obecna

8 Mrugalski Ryszard obecny

9 Nowak Marek obecny

10 Nowak Ryszard obecny

11 Pasternak Marcin obecny

12 Schatt Jolanta obecna

13 Sękala Ewelina nieobecna

14 Teodorowska Agata nieobecna

15 Zarych Adam obecny

Protokół z sesji Rady Miejskiej Nr LVII/2023 odbytej 25 października 2023 r. - radni przyjęli bez
uwag. 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. 

Nikt nie wniósł zmian do porządku obrad.

Ad. 2. Interpelacje, wnioski i zapytania

Radny  Marcin  Pasternak  –  poruszył  sprawę  remontu  ulicy  Leśnej,  ponieważ  mieszkańcy
informują, że po remoncie jest problem z zalewaniem piwnic, została tam zainstalowana jakaś



rura odpływowa do stawu miejskiego, która nie rozwiązała problemu. Pytał, w jaki sposób ten
problem  zostanie  rozwiązany,  czy  wykonawca  przewiduje  jakąś  modyfikację  istniejącej
kanalizacji burzowej.

Radny Waldemar Łuczek – poruszył sprawę studzienek burzowych na Osiedlu Młodych nr 9,
ponieważ obawia się, że po tym sezonie studzienki zapadną się, stwarzają niebezpieczeństwo dla
samochodów.

Radny Ryszard Nowak – stwierdził, że sprawa dotycząca inwentaryzacji dróg gminnych będzie
procedowana na Komisji Budżetu w grudniu, określimy kryteria jak to będzie przebiegać.

Radny  Marcin  Pasternak  –  zgłosił,  że  w  parku  koło  obeliska  upamiętniającego  walczących
latarnia ma niezabezpieczone kable, prosił o zabezpieczenie.

Ad. 3. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie:

3.a. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zbytkami Gminy Wołczyn na lata 
2024-2027

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest
pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zbytkami Gminy
Wołczyn na lata 2024-2027

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 22 listopada 2023 r. czas 12:06:35 - 12:06:46

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Uchwała Nr LVII/511/2023 Rady Miejskiej  w Wołczynie  w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Opieki nad Zbytkami Gminy Wołczyn na lata 2024-2027  stanowi załącznik do
protokołu



3.b. w sprawie rocznego programu współpracy gminy Wołczyn z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2024

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest
pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie rocznego programu współpracy gminy Wołczyn z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2024

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 22 listopada 2023 r. czas 12:08:07 - 12:08:17

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Uchwała Nr LVII/512/2023 Rady Miejskiej w  Wołczynie w sprawie rocznego programu 
współpracy gminy Wołczyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2024 stanowi załącznik do protokołu

3.c. w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest
pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 22 listopada 2023 r. czas 12:09:31 - 12:09:40



typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Uchwała Nr LVII/513/2023 Rady Miejskiej w  Wołczynie w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wołczyn na 2023 rok stanowi załącznik do protokołu

3.d. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest
pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 22 listopada 2023 r. czas 12:10:42 - 12:10:54

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Uchwała Nr LVII/514/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2023-2028 stanowi załącznik do protokołu

3.e. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest
pozytywna.

Dyskusji nie było.



głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 22 listopada 2023 r. czas 12:12:06 - 12:12:15

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 4 26.67 %

Uchwała Nr LVII/515/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kluczborskiemu stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023 (załącznik 
do protokołu)

Zastępca Burmistrza – zabierając  głos podkreślił sprawy:
- co roku jesteśmy zobowiązani przedstawić informację o realizacji zadań oświatowych, taka i w
tym roku za rok szkolny 2022/2023 została radny przekazana,
- informacja ta obejmuje szereg zagadnień, które dotyczą szeroko rozumianej oświaty na terenie
naszej gminy, m.in.:
- danych demograficznych,
- organizacji jednostek oświatowych ,
- edukacji przedszkolnej oraz szkolnej,
- kadry i doskonalenia zawodowego,
- dowożenia uczniów i opieki świetlicowej, 
- dożywiania dzieci oraz pomocy w formie posiłku,
- pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, stypendia i nagrody,
- dofinansowania kosztów kształcenia młodocianych pracowników,
- wyników egzaminu ósmoklasisty, egzaminu maturalnego,
- nadzoru jednostek oświatowych,
- finansowania gminnej oświaty ze środków jakie otrzymujemy na finansowanie oświaty, a także
ze środków budżetu gminnego.

Przewodniczący Rady – zabierając głos zwrócił uwagę na strukturę oświaty w naszej gminie ze
względu na duże koszty funkcjonowania szkół,
-  w  tej  chwili  utrzymywanie  szkół  w  małej  liczebności  dzieci  to  jest  bardzo  kosztowne  dla
naszego budżetu, uważa, że w przyszłym roku powinniśmy się pochylić nad tym tematem,



-  rozumie  opór  społeczności  lokalnej,  ale  jeżeli  ktoś  dokładnie  przeanalizuje  pod  względem
kosztów to zobaczy, że jest nie tak.

Radny Jan Bartosiński – zwrócił uwagę na demografię, która bardzo spada w naszej gminie, ale
i nie tylko, dotyczy to całego województwa, 
- co powoduje zapowiedź o zmniejszeniu ilości mandatów do Rady Powiatu.
Wobec  tego  jeżeli  my  w  tym  wszystkim  nie  stworzymy  warunków  do  dobrego  mieszkania
naszym mieszkańcom, nie  zaczniemy budowy mieszkań,  żeby ściągnąć ludzi,  to będzie tylko
coraz gorzej.

Radny Waldemar Łuczek – w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówców stwierdził, że biorąc pod
uwagę  właśnie  analizę  całej  informacji,  a  w  szczególności  właśnie  też  demografię,  to  
w  najbliższej  przyszłości  radnych,  burmistrza  będą  czekać  trudne  decyzje  dotyczące
utrzymywania niektórych jednostek oświatowych.

Zastępca  Burmistrza  –  w pełni   zgadza  się,  że  demografia  i  liczba  dzieci  determinuje  nasze
działania jeżeli chodzi o strukturę organizacyjną szkół. Jesteśmy już po podjęciu wielu trudnych
decyzji,  ciągle  jednak  liczba  uczniów  w  poszczególnych  oddziałach  sprawia,  że  będziemy
zmuszeni podejmować kolejne takie decyzje.

Radny Marcin Pasternak – jest to nieuniknione, my lub nasi następcy będą musieli podjąć decyzje
o  redukcji  oddziałów  w  poszczególnych  szkołach.  Uważa,  że  będziemy  musieli  oprzeć
konstrukcję funkcjonowania lokalnego systemu oświaty o model gdzie dzieci z klas 1-3 i dzieci
przedszkolne będą kontynuowały nauczanie w istniejących szkołach, starsze dzieci będą musiały
zostać prawdopodobnie przesunięte do istniejących. W perspektywie te nakłady biorąc pod uwagę
wzrost innych czynników, nie tylko chodzi tutaj o subwencję, ale czynników pośrednich, które
wpływają i na wynagrodzenia i na utrzymanie obiektów, będą nie do udźwignięcia przez gminę.

Radny  Ryszard  Nowak  –  stwierdził,  że  wiąże  się  to  też  z  nauczycielami,  jeżeli  się  ich  nie
przeniesie  do  innej  placówki  to  będzie  trzeba  zwolnić.  W  tym  wszystkim  75%  to  są
wynagrodzenia nauczycieli.

Przewodniczący  Rady  –  podkreślił,  że  informacja  zawiera  bardzo  dużo  danych,  dzisiaj  nie
będziemy szukać rozwiązań, dzisiaj musimy tą informację przyjąć.

Radny Marcin Pasternak – podkreślił, że nie jest modelowym rozwiązaniem prowadzenie klas
gdzie jest dwoje, czworo, albo pięcioro uczniów.

Radny  Kazimierz  Bar  -  zwrócił  uwagę  na  wyniki  egzaminu  ósmoklasisty  naszej  gminy
w porównaniu do powiatu, czy ogólnokrajowe to pozostawiają wiele do życzenia.

Przedłożona  informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  roku  szkolnym  2022/2023
przyjęta została bez uwag.

Ad.5. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych za 2022 r.

Przewodniczący – poinformował  o dokonanej  analizie  oświadczeń majątkowych złożonych ze
stanem  na  31  grudnia  2022  r.  Analizy  złożonych  oświadczeń  dokonał  Wojewoda  Opolski,



Burmistrz  Wołczyna,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  a  następnie  przekazane  zostały  do
właściwego  Urzędu Skarbowego. 
Z dokonanych analiz wynika, że oświadczenia wpłynęły w terminie, za wyjątkiem oświadczenia
majątkowego  pana  Pawła  Krzemińskiego,  które  zostało  złożone   04.05.2022  r.,  pani  Jolanty
Schatt,  które złożone zostało 05.05.2022 r.  oraz  oświadczenie p.  Agaty Teodorowskiej,  które
zostało złożone w dniu 04.05.2023 r.
Organ podatkowy po dokonanej analizie nie wykazał naruszeń przepisów prawa  i nie przekazał
żadnego oświadczenia do Centralnego Biura  Antykorupcyjnego.
Oświadczenia majątkowe zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.

Ad. 6. Informacja Burmistrza Wołczyna z działalności w okresie między sesjami  (załącznik do
protokołu)

Zastępca Burmistrza – w imieniu Burmistrza  Wołczyna przedstawił  informację z  działalności
podkreślając sprawy:
- zbliżamy się do końca roku i też do końca realizacji zadań inwestycyjnych, aktualnie trwają
procedury odbiorowe, a także procedury przetargowe, nie wszystkie przetargi jednak udało nam
się rozstrzygnąć, część zadań niestety będzie musiała być przesunięta na rok następny.
Unieważniono postępowanie przetargowe na remont infrastruktury stadionu w zakresie widowni.
Oferta,  która  była  najkorzystniejsza  była  obarczona  wadą  i  nie  mogliśmy  powierzyć  temu
wykonawcy realizacji zadania, drugi wykonawca nie potwierdził swojej oferty, a trzecia oferta
przekraczała kwotę jaką przeznaczyliśmy w budżecie na to zadanie. Środki, którymi dysponujemy
zostaną  przeniesione  na  rok  przyszły  i  w  przyszłym  roku  rozpoczniemy  nową  procedurę.
Będziemy się  starali  żeby do rozpoczęcia  wiosennych rozgrywek sportowych zadanie  zostało
ukończone.
Trwają odbiory na zadaniu budowa kanalizacji sanitarnej w Świniarach Wielkich.
Trwają jeszcze roboty na zadaniu uporządkowanie gospodarki wodnej to jest budowa wodociągu
do przysiółka Kołoczek-Markowe.
Jeżeli  chodzi  o  budowę i  przebudowę infrastruktury  sportowej  -  to  budowa szatni  na terenie
naszego stadionu i budowa boiska wielofunkcyjnego w Wierzbicy Górnej są na ukończeniu.
Trwają prace odbiorowe jeżeli chodzi o infrastrukturę drogową. Co do ul. Leśnej, o której
wspomniał radny Pasternak – mamy koncepcję rozwiązania problemu i też mamy zabezpieczone
środki z programu Polski Ład.
Pozostałe  drogi  ulica Ligonia,  ul  Waryńskiego i  ulica Jadwigi  praktycznie są  wykonane i  na
ukończeniu są prace odbiorowe. Pozostaje jeszcze droga w Markotowie, ale do końca tygodnia
powinny prace być skończone.
W ramach modernizacji infrastruktury kulturalnej trwają prace w świetlicy w Rożnowie, termin
zakończenia po aneksie, który podpisaliśmy jest do końca lutego.
Podpisano  umowy  na  rozbudowę  oświetlenia  ulicznego  w  miejscowościach  Szymonków,
Rożnów, Wierzbica Górna, Wołczyn.
Złożono wniosek o dofinansowanie projektu budowa placu zabaw w ramach programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich na lata  2014-2020,  wartość zadania  69 tysięcy.  W ramach tego zadania
planowana  jest  budowa  placu  zabaw -  zjazd  linowy  oraz  dwie  trampoliny.  Ten  plac  zabaw
zostanie zlokalizowany na boisku sportowym w okolicach tężni.
Została podpisana umowa na dofinansowanie w ramach PROW remontu budynku tak zwanej
„Heliaszówki”, wartość dofinansowania to około 190 tys. zł.

Dyskusji nie było.



Ad. 7. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

Pan Marcin Dłubak Naczelnik Wydziału Techniczno – Inwestycyjnego – odniósł się do sprawy
zalewania  piwnic  przy  ul.  Leśnej,  podkreślił,  że  to  rozwiązanie,  które  teraz  jest  to  jest
tymczasowe. Rozwiązanie, które planujemy też nie jest rozwiązaniem idealnym natomiast wydaje
się,  że  zda  egzamin.  Doprowadzimy do takiej  sytuacji,  że  woda w piwnicy  pojawiać  się  nie
będzie. Problem wziął się z tego faktu, że ostatni odcinek kanalizacji deszczowej, która prowadzi
od  ulicy  Leśnej  do  wylotów  w  kierunku  rzeki  biegnie  częściowo  po  terenach  Wspólnoty
Mieszkaniowej.  Wspólnota  Mieszkaniowa  na  tym  kolektorze  mając  oczywiście  odpowiednie
pozwolenia, pobudowała sobie garaże i prawdopodobnie podczas tych prac doszło gdzieś tam do
zerwania tej kanalizacji deszczowej. My ją kilkukrotnie próbowaliśmy czyścić, dawało to jakiś
efekt na chwilę, po chwili okazało się, że jednak to nie funkcjonuje. W związku z tym zrobimy
tak zwany bajpas, takie obejście tego istniejącego kolektora wzdłuż  skarpy stawu i wepniemy się
dokładnie do tej samej studni, do której to było wcześniej.
Odnośnie studzienek na Osiedlu Młodych jutro jest umówiony na wizję w terenie.

Rany Kazimierz Bar – zgłosił, że na skrzyżowaniu ulicy Mickiewicza ze Słowackiego po każdym
deszczu stoi wielka kałuża, druga taka zastoina wodna robi się na skrzyżowaniu ulicy Dworcowej
z Drzymały, duże przejście dla pieszych, a tam po każdym deszczu robi się staw.

Pan Marcin Dłubak – stwierdził, że jeśli chodzi o niedrożne spusty i przykanaliki to jest po stronie
zarządcy drogi,  mówimy tu o Starostwie Powiatowym.

Radny Marcin Pasternak – zwrócił uwagę na oznaczenie dopuszczalnej masy całkowitej pojazdów
użytkujących ulicę Karola Miarki,  jest podobna sytuacja jak na ul. Słowackiego z jednej strony
2,5 tony z drogiej 3,5 tony.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –  zamknął LVIII
sesję Rady Miejskiej w Wołczynie.

 

                                                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                                                 Waldemar Antkowiak
    Protokołowała

    Julita Matelska 


